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Spørgsmål 

Er ministrene bekendt med, om også de svenske skattemyndigheder har foretaget en 

praksisændring vedrørende momsfritagelse for pakkepost tilsvarende den praksisændring, 

SKAT har foretaget i Danmark, og om denne praksisændring i så fald har haft økonomi-

ske konsekvenser for den svenske del af PostNord, og om de svenske myndigheder har 

taget konkrete skridt til at imødegå disse konsekvenser? 

 

Svar 

Jeg har aftalt med transport-, bygnings- og boligministeren, at jeg besvarer spørgsmålet, 

idet der spørges ind til et område, som vedrører mit ressortområde. 

 

I Danmark har der som bekendt været en lempelig praksis for anvendelsen af de såkaldte 

udlægsregler i momsloven, som er blevet anvendt til at viderefakturere portoudgifter 

momsfrit fra e-handelsvirksomheder til deres kunder.  

 

Som det fremgår af SKATs notat af 2. november 2016, jf. bilag 1 til besvarelse af TRU 

alm. del spørgsmål 465 (FT 2016-17), har der været uformel kontakt mellem SKAT og de 

svenske skattemyndigheder (Skatteverket). Skatteverket har overfor SKAT oplyst, at ud-

lægsregler ikke kan anvendes i forbindelse med e-handelsvirksomheders forsendelse af va-

rer til virksomhedens kunder, medmindre kunden har indgået en aftale direkte med en 

transportør. 

 

Med andre ord har Sverige ikke haft en tilsvarende lempelig praksis som Danmark, og der 

har derfor heller ikke været behov for en tilsvarende praksisændring. 


